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چطورشدبهساختاینفیلمرسیدید؟
پیشـــنهاد ســـاخت این فیلم از سوی آقای عنقا 
بـــه بنـــده شـــد. حقیقتـــاً مـــن بســـیار از نزدیک 
شـــدن به فیلم های بیوگرافـــی و معاصر واهمه 
داشـــتم بـــه همین دلیـــل اول دودل بـــودم ولی 
زمانـــی کـــه آقـــای عنقـــا در مقـــام تهیـــه کننده 
پذیرفتند کـــه فیلمنامه را خودشـــان کار کنند، 

دلگـــرم شـــدم و پذیرفتم.
آقـــای عنقا پیـــش از اینکه به ســـراغ من بیاید 
تحقیقاتـــش را شـــروع کرده بـــود ولی نگارش 
فیلمنامـــه را پـــس از اعلام آمادگـــی بنده آغاز 
کردنـــد. خاطـــرم هســـت که مـــن 12 فروردین 
ســـال گذشـــته فیلمبـــرداری »ســـنجر« را 
 تمـــام کـــردم و از 20 فروردیـــن بـــا آقـــای عنقـــا 

همراه شدم.
سوژهشهیدبروجردیبهدلایلابعاد

شخصیتیخاصنکتهویژهایدرساخت
داشت؟

مـــن ســـال 87 قـــرار بـــود پـــروژه  ســـینمایی بـــا 

موضـــوع شـــهید ابوترابـــی بـــا مرحـــوم آقـــای 
آخونـــدی و آقـــای جلالـــی کار کنم و ایـــن اولین 
بـــار بود که من وارد این ماجراها شـــدم. آن کار 
هیچ وقت به دلایلی که بماند، ســـاخته نشـــد.
واقعیـــت امر این اســـت که شـــخصیت شـــهید 
بروجـــردی خیلـــی بـــه شـــخصیتی مثـــل آقـــای 
ابوترابـــی نزدیک بـــود و همان طور که می دانید 
آقای محمـــودزاده فیلمنامه نویـــس اثر، رمانی 
هـــم بـــا موضـــوع شـــهید بروجـــردی نوشـــته اند 
 کـــه آقـــای عنقـــا یـــک نیـــم نگاهـــی هـــم بـــه آن 

داشتند.
در واقـــع ایـــن شـــخصیت مســـیح گونه کـــه 
بتواند جاذبه بیشـــتری داشـــته باشد، همیشه 
مدنظـــرم بـــوده اســـت. دوران جوانـــی ام به هر 
دلیلـــی جاذبه و دافعه علی ابـــن ابی طالب)ع( 
را مطالعه کرده بودم. یک شـــخصیت دو بعدی 
کامـــل کـــه می توانـــد بـــه راحتی بـــا نزدیـــکان و 
عزیـــزان و هموطنان خـــودش »رحماء بینهم« 
باشـــد و این شـــخصیت برای مـــن خیلی جذاب 

بـــود. بـــه این دلیـــل قرابت  حســـی من بســـیار 
در ســـاخت کمـــک کرد.

ازفرایندتولیدبیشتربرایمابگویید،
چطورشدکهفیلمکمیدیرتربهجشنواره

رسید؟
پیش تولیـــد مـــا طولانـــی شـــد و حداقـــل 5 تا 6 
ماه طول کشـــید. ما اساســـاً در روزهای پســـت 
پروداکشـــن شـــرایط داشـــتیم کـــه احســـاس 
می کردیـــم امـــکان رســـیدن ایـــن کار بـــه خاطر 
مشـــکلاتی که در طول زمان فیلمبرداری به آن 
برخوردیـــم و 25 روزی که فیلمبـــرداری تعطیل 
شـــد، نیست. به علت مشـــکلات امنیتی اخیر 
در کشـــور مـــا امکان خیلی کارها را نداشـــتیم و 

اینها مشـــکلات مـــا را زیاد کـــرده بود.
بـــا تمـــام این مشـــکلات نزدیک به کمتـــر از 72 
ســـاعت قبـــل از شـــروع جشـــنواره آقـــای عنقـــا 
بـــه ایـــن نتیجـــه رســـیدند کـــه می توانیـــم فیلم 
را برســـانیم یعنـــی یـــک حســـی بـــه وجـــود آمد 
کـــه بایـــد برســـانیم و ایـــن ربطـــی بـــه هیچ کس 

آن چیـــز که برای 
من جذاب اســـت 
این بود که اکثـــر 

منتقدینی که 
دوســـت ندارم 

اســـم ببرم طـــی 
تماس هایـــی که 

داشـــتند حتی 
کســـانی کـــه بعد 

از جشـــنواره فیلـــم 
را دیدنـــد، فیلم 

را بســـیار دوست 
داشـــتند. نقد جدی 

و کوبیدن فیلـــم را 
من جایـــی ندیدم

ســـینمایی »غریـــب« فیلمـــی با ســـر و صدای بســـیار در جشـــنواره فیلم فجر کـــه با چنـــد روز تأخیر به این 
جشـــنواره ســـام کرد اما توانســـت نظر بســـیاری از مخاطبان و حتـــی منتقدان را به خـــود جلب کند. این 
فیلم ســـینمایی به ســـفارش سازمان هنری رســـانه ای اوج به تهیه کنندگی حامد عنقا و کارگردانی محمد 
حســـین لطیفی تولید شده اســـت. »غریب« روایت تاش های شهید محمد بروجردی، ملقب به مسیح 
کردســـتان اســـت کـــه یکی از فرماندهـــان تاریخ ســـاز دوران دفاع مقدس بوده اســـت. این فیلـــم نه تنها 
در جشـــنواره خوش درخشـــید بلکه پس از جشـــنواره فیلم فجر و در اکران عمومی بر اســـاس آماری که 
خبرگـــزاری صبـــا منتشـــر کرده اســـت، دومین جایگاه را در میـــزان فروش نصیب خـــود کند.حال با توجه 
به اهمیت این فیلم ســـینمایی بر آن شـــدیم تا گفت و گویی صمیمی با محمد حســـین لطیفی کارگردان 

این اثر ســـینمایی داشـــته باشـــیم کـــه در ادامه با هم مـــرور می کنیم. 

کارگردانفیلمتحسینشده»غریب«درگفتوگوبا»ایرانجمعه«
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